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Tijdens het ordedebat van 28 juni jl. vroeg de heer Atsma om de opvatting 
van de staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen over 
berichten dat kabelmaatschappijen digitalisering willen financieren middels 
een extra bijdrage door klanten. Ik heb een brief gestuurd aan Casema, de 
kabelmaatschappij die deze voornemens bekend maakte in de Volkskrant van 27 
juni, waarin ik mijn opvatting over dit onderwerp kenbaar maak. Het lijkt 
mij dat de Kamer het meest adequaat wordt geïnformeerd over mijn 
opvattingen met een afschrift van deze brief (zie bijlage). 
 
Tevens vraagt de heer Atsma hoe de standaard die in Nederland voor 
digitalisering wordt voorgestaan zich verhoudt tot de Europese en 
internationale standaard.  
Het kabinet vindt een uniforme standaard voor decoders, digitale 
televisietoestellen en bijbehorende besturingssystemen en 
gebruiksinterfaces wenselijk. Dit is op dit moment nog geen praktijk. Ook 
in andere Europese landen en internationaal gezien niet. Wel vindt er in 
diverse Europese standaardiseringsorganen overleg plaats en bestaat op 
bepaalde onderdelen van de decoder industriebrede overeenstemming over de 
te hanteren standaarden. Over dit onderwerp wordt de Tweede Kamer 
binnenkort uitgebreider geïnformeerd in de brief die ik tijdens het 
algemeen overleg van 12 juni jl. over de kabel heb toegezegd.  
 
 
De Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen, 
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Mijne heren, 
 
Met belangstelling heb ik kennis genomen van uw interview in de Volkskrant 
d.d. 27 juni jl. U uit daarin uw bezorgdheid over het trage tempo waarin 
digitalisering in Nederland op gang komt. U onderstreept dit nogmaals in uw 
fax van 26 juni 2001. Hierop wil ik als volgt reageren. 
 
Het kabinet deelt uw zorg over de moeizame ontwikkeling van de markt voor 
nieuwe digitale diensten. Wat mij echter opvalt in uw betoog is de 
eenzijdige focus op de prijs van het kabelabonnement, zonder een duidelijk 
beeld van wat digitalisering in de praktijk oplevert voor de consument.  
 
Om maatschappelijke en politieke steun te verwerven voor een bijdrage van 
burgers aan modernisering van de infrastructuur, zouden kabelmaatschappijen 
gezamenlijk met een goed digitaliseringsplan moeten komen. Zo’n plan zou in 
mijn visie de volgende elementen moeten bevatten: 
- een breed aanbod van diensten,  
- samenwerking met programma-aanbieders,  
- standaardisering, 
- landelijke uitrol van decoders, 
- een prijsbeleid dat gericht is op een reële waarde voor de consument van 

nieuwe diensten.  
 
Dit zou zicht moeten bieden op tastbare voordelen voor de consument: een 
breed aanbod aan programma’s en andere diensten én keuzevrijheid.  
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Onderdeel van een dergelijk plan is voor mij ook open toegang voor andere 
dienstenaanbieders. Alleen dan kan de nodige concurrentie ontstaan en 
krijgt werkelijke innovatie een kans. Samen met Essent en de Vecai heeft u 
eerder aangekondigd dat overleg te gaan voeren met Internet Service 
Providers (ISP’s) over toegang tot de kabel. Daarbij zou het niet alleen 
gaan om de ISP’s van  
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andere kabelmaatschappijen, maar ook om niet aan de kabel gelieerde ISP’s. 
Ik juich deze ontwikkeling toe en ik ben erg benieuwd naar de uitkomsten 
van dit overleg. 
 
In het kader van zo’n breder plan van aanpak voor digitalisering en nieuwe 
diensten kan ik mij voorstellen dat iedereen, en dus ook de burger, iets 
meebetaalt aan modernisering van het netwerk. Bijvoorbeeld door een extra 
bijdrage in het abonnementstarief te verwerken ten behoeve van een 
innovatiefonds, zoals u voorstelt. Wat daarvoor een reëel bedrag is, 
bijvoorbeeld een bedrag in lijn met wat andere bedrijven aan  onderzoek en 
onwikkeling besteden, moet nader onderzocht en onderbouwd. Evenals 
natuurlijk de vormgeving van een innovatiefonds.  
 
Uit het voorgaande blijkt dat het hier gaat om een complex economisch 
vraagstuk, dat bovendien mede wordt beïnvloed door het bredere economische 
klimaat. In de beleidsnota’s over de kabel onderschrijft de regering het 
belang van een doorbraak in de huidige situatie. Het creëren van nieuwe 
impulsen voor een stilvallende markt is geen eenvoudig vraagstuk. Het 
vraagt bundeling van krachten van bedrijfsleven en overheid. Daarom blijf 
ik graag in overleg met de kabelsector om te bezien welke maatregelen en 
inspanningen van alle betrokken partijen nodig zijn en gevraagd kunnen 
worden.  
 
 
Hoogachtend, 
 
de Staatssecretaris van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen 
 
 
 
dr. F. van der Ploeg 
 
 


